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SKOLEBESTYRELSENS ÅRSBERETNING JUNI 2024 

Skolebestyrelsen for Ulkebøl Skole fremlægger hermed sin årsberetning for første halvdel af 2023 

samt for hele skoleåret 2023/24. 

Tidligere har skolebestyrelsen fremlagt deres årsberetning i januar måned for kalenderåret året før. 

Bestyrelsen besluttede i starten af skoleåret 2022/23, at fremlægge årsberetningen for et skoleår, det 

vil sige i juni måned. Denne årsberetning indeholder derfor beretning for 1,5 år.  

Beretningen er fremlagt ved et møde, mandag d. 3. juni 2024 kl. 18.00 

SKOLEBESTYRELSEN 2023/24 

Funktion  Navn Funktion/Udvalg  

Formand Nina Skipper-Marcussen Ansættelsesudvalg 

Næstformand Mette Krogh Nielsen  Økonomiudvalg 

Forældrerepræsentant Helena Bruncke SSP-udvalg 

Forældrerepræsentant Rune Dohrmann Integrationsrådet 
Ungdomsskolens bestyrelse 

Forældrerepræsentant Finn Jørgensen 
 

Forældrerepræsentant Premnath Kangatharan 
 

Forældrerepræsentant Elena Larsen       
 

Suppleant Rikke Holdgaard 
 

Suppleant Tine Dohrmann 
 

Elevrådsrepræsentant, formand Alnaz Ghorbani  
 

Elevrådsrepræsentant, næstformand  India Elefsen Vagnsholdt  

Ledelsesrepræsentant Elin Lei Bergmann 
 

Ledelsesrepræsentant Bianca Schmidt Jefsen 
 

Medarbejderrepræsentant Carsten Vindel Pedersen 
 

Medarbejderrepræsentant Marc Elsborg  
 

 

DET FORSKUDTE SKOLEBESTYRELSESVALG 2024 

Premnath Kangatharan, Mette Krogh Nielsen og Finn Jørgensen samt suppleanterne Rikke Holdgaard 

og Tine Dohrmann var på valg. Mette og Finn ønskede at genopstille, mens Premnath, Rikke og Tine 

ønskede at træde ud af skolebestyrelsen. Vi takker for deres indsats i bestyrelsen.  

Vi er så heldige, at vi uden problemer har fået nye kræfter ind i bestyrelsen. Velkommen til Stine Duus 

Petersen, Helena Max Granholm og Jannie Oechsler Bailey. Vi ser frem til samarbejdet med jer. Den nye 

bestyrelse konstituerer sig til bestyrelsesmøde den 3.6 og træder til i det kommende skoleår.  



U l k e b ø l  S k o l e   S i d e  | 2 

 
Elevrådsrepræsentanterne Alnaz og India går begge to i 9. klasse og træder derfor også ud af bestyrel-

sen.  

BESTYRELSENS ARBEJDE I PERIODEN 1.1.2023 TIL JUNI 2024 

Bestyrelsens arbejde i store dele af 2023, omhandlede de massive besparelser, som politikkerne lagde 

op til på skoleområdet.  

Det bevirkede, at bestyrelsen stod i spidsen for en demonstration d. 25.5.23, da børn- og ungeudvalget 

mødte op til udvalgsmøde. Ønsket var at gøre det tydeligt for politikkerne, at de foreslåede besparel-

ser var stærkt bekymrende, hvis det fortsat skal være muligt at drive en god skole med plads til alle. Vi 

takker for opbakningen fra såvel forældre som børn.  

Daværende formand Elena Larsen og næstformand Rune Dohrmann indgik ligeledes i en dialog med 

børn- og ungeudvalgsformanden Jesper Smaling i Sønderborg Nyt TV.  

Det var med stor tilfredshed, at en stor del af besparelserne blev trukket tilbage i slutningen af 2023. 

Dog ser vi ind i en tid, hvor antallet af distriktsbørn falder, hvorfor fokus på økonomien er afgørende 

for, at skolen kan opretholde de tilbud, de har i dag.  

Besparelserne og det faldende børnetal har medført klassesammenlægninger. Det er på ingen måde 

optimalt, og det har været drøftet hvorledes disse processer kan gøres så gode som muligt for bør-

nene. 

Ligeledes har politikkernes beslutning om nedlægges af Ahlmann og Humlehøj og etablering af Als-

sund skolen været i fokus i forhold til, at det medfører, at Modtagelsesklasserne flyttes officielt til Ul-

kebøl pr. aug. 24. I praksis flytter de den 3. juni for at sikre den bedst mulige overgang for børnene. 

Principper 

Bestyrelsen har udarbejdet nye principper samt revideret følgende principper:  

• Antimobbestrategi 

• BYOD – opladning af PC 

• Badning til idræt 

• Blå mandag  

• Klassedannelse ved klassesammenlægninger  

• Kostpolitik 

• Smartwatches er tilføjet princippet om mobiltelefoner   

Skolens principper er vedhæftet.  

Værdsættelse af skolens dygtige personale  

I januar 2024 overraskede bestyrelsen personalet med lidt chokolade, baggrunden er et ønske fra be-

styrelsen om at anerkende skolens dygtige personale, for det store arbejde de gør for alle vores børn.  

 

Forældreengagement og Kommunikation 

I løbet af det seneste år har vi været opmærksomme på en stigende tendens til en hårdere tone i 

kommunikationen fra forældrene, især på Aula-platformen. Dette blev tydeligt understreget, da en 

forælder rapporterede flere ubehagelige udtalelser rettet mod en lærer i en fælles forældretråd på 

Aula. 
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Denne udvikling blev taget op på bestyrelsesmødet, hvor både bestyrelsen og ledelsen udtrykte be-

kymring og opfordrede til, at der blev tænkt grundigt over ordvalget og tonen i kommunikationen, 

både skriftligt og mundtligt. Vi opfordrer til, at alle forældre bevarer en respektfuld og støttende 

tone, ikke kun over for personalet, men også over for hinanden. 

Det er vigtigt, at vi som skolefællesskab arbejder sammen om at opretholde en atmosfære præget af 

gensidig respekt, venlighed og samarbejde. Vi opfordrer derfor alle til at reflektere over deres kom-

munikationspraksis, og hvordan den påvirker det samlede miljø på skolen. 

Elev tilgang og fraflytning 

Bestyrelse har igangsat en drøftelse vedr. hvorvidt der skal iværksættes særlige tiltag i forhold til antal 

elever der fraflytter skolen.  

Forældretilfredshedsundersøgelse i 2023 viser et flot resultat. Efter et markant fald i elevtrivsel efter 

Covid-19 ses en fremgang i eleverne trivsel.  

 

Trafik 

At sikre en tryg og sikker skolevej for alle er et vedvarende punkt i bestyrelsen, det var derfor med 

glæde at skolen sidste år vandt prisen for den trafikindsats der gøres på skolen.  

Der arbejdes videre med, at der etableres en mut- og smutbane foran hallen.  

HØRINGSSVAR 

Skolebestyrelsen har afgivet høringssvar på følgende områder i 2023 og første halvår af 2024:  

• 23.01.06 Høringssvar vedr. forslag til budgetreduktion på 28 mio. kr. på Børne- og Uddannel-

sesudvalgets område i 2023 

• 23.03.28 Høringssvar godkendelse af korrigerende økonomiske handlinger i Børne- og uddan-

nelsesudvalget 

• 23.05.10 Høringssvar vedr. skolernes ferieplan 

• 23.08.10 Høringssvar vedr. handlekatalog for budgetreduktioner 2024 – 2027 

• 24.01.18 Høringssvar vedr. skolestruktur ændring i City 

FOLKESKOLEELEVERNES DEMOKRATIPULJE 

Sønderborg Kommune har indgået et partnerskab med interesseorganisationen Danske Skoleelever. 

Med denne aftale kan kommunen nu kalde sig elevvenlig kommune.  

Sønderborg Kommune vil gøre en ekstra indsats for elevdemokratiet. Byrådet stiller 1 million kr. til 

rådighed for elevrådene. Hver skole udarbejder ønsker, der forelægges og godkendes af skolelederen 

og skolebestyrelsen. Derefter afvikles der en forhandling mellem skolerne i Byrådssalen.  

Elevrådsformanden og elevrådsnæstformanden fik i 2023 forhandlet sig til: 

• Basketkurv med fliseunderlag til E-fløjen 

• 2 sammenklappelige borde/bænkesæt til A-fløjen  

• Legerør til haven 

I 2024 forhandlede elevrådsformanden og elevrådsnæstformanden sig til: 
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• Opklappeligt bord/bænke-sæt  

• Teqballbord med bold 

• Sofagrupper til E-fløjen  

ØGET BRUG AF MULIGHEDEN FOR HOLDTIMER 

Flere timer konverteres til holdtimer på de enkelte årgange, så der bliver flere timer med 2 lærere. 

Dette i et forsøg på at løfte både de stærke og de svage elever. 

Antal holdtimer:  

• 0.- 3. årgang: 2 timer + SFO- og skolepædagoger  

• 4. årgang: 5 timer  

• 5. – 6. årgang: 4 timer  

• 7. årgang: 5,25 timer  

• 8. – 9. årgang: 2,25 timer  

DIALOGMØDE 

Hvert andet år afholdes dialogmøder på skolen. Deltagere: Børn- og ungeudvalget, forvaltningen, samt 
ledelses-, medarbejder-, elev- og bestyrelsesrepræsentanter.  

Målet for mødet er, at skolens repræsentanter får informeret Børn- og ungeudvalget om, hvad Ulkebøl 
Skole er for en skole. Mødet blev afviklet den 11.04.24.  

Vi havde en god dialog med udvalget og fik givet dem et indblik i skolen. Ligeledes fik vi givet udtryk 
for, at bestyrelsen gerne havde set, at ledelsen og bestyrelsen havde været mere inddraget i de forslag 
der indgik i det budgetreducerende handlekatalog, som medførte nedlukning af Ahlmann og Humlehøj. 
Dette afstedkommer ændringer for Ulkebøl Skole, da vi ligger så tæt på.  

FÆLLES RÅDGIVENDE ORGAN (FRO) 

Skolebestyrelsesformændene i Sønderborg Kommune deltager i kvartalsvise møder med Forvaltnin-

gen og det politiske udvalg i det såkaldte Fælles Rådgivende Organ (FRO).  

Fokus til møderne har været følgende emner har været på teamet 2023-2024  

• Sund Skolevej 
• Nyt folkeskoleforlig 
• Øget frisættelse af folkeskolen 
• Skolebestyrelsens arbejde 
• Digital sundhed 
• Overgang mellem dagtilbud og skole 
• Alkoholfri sidste skoledag 
• Den nye midtby (Alssund skole) 

 
 

På bestyrelsens vegne 

Nina Skipper-Marcussen 

Skolebestyrelsesformand 


